
Generalforsamling i Sjællandske Fåreavlere lørdag d. 9.marts, afholdt i Rønnede.  

Vi starter med at vælge Hans-Erik Jensen til dirigent og han konstaterer at generalforsamlingen er korrekt 

varslet. 

Dernæst vælges som stemmetællere Inga Stamphøj og Erik Noer. 

 

Præsentation af de 16 fremmødte deltagere.        

 

Herefter formand Richard Andersens beretning. Vedlægges som bilag. Beretning godkendt. 

 

Kort info om bluetongue.; 

En ny type, type 8 er konstateret og i Holland har udbrud haft voldsomme konsekvenser. Antallet af får er 

faldet med 5%. Sygdomme overføres fra syge til raske får af mitter. Disse mitter er mest aktive morgen og 

aften, de bæres over store afstande med vinden. Ifølge Fødevarestyrelsen forventes udbrud i Danmark til 

efteråret. 

Der findes ingen reel vaccine lige pt. 

MÅSKE kan div. Pour-on midler virke afskrækkende på mitter. Inga vil undersøge dette og vende tilbage. 

 

Kasserer Bodil Larsen fremlægger regnskab. Det gennemgås og godkendes. Der er et underskud på 

11.715,22 kr.  

En af de større udgifter er fx ormetælling. Det er sundhedsfremmende og det gir anledning til debat om 

mange andre emner vedr. får. Alle er enige om at det er til gavn for alle i foreningen og at det skal fortsætte 

uden brugerbetaling. Både dette og strikkecafeen har givet flere medlemmer. Der er ønske om at man tager 

konkrete emner op til ormetælling, men det vurderes at det bør man gøre på andre tidspunkter.  

Seperate arrangementer ønskes. 

Julemarked i Remisen blev diskuteret. I 2023 gav det underskud og vi har øje for at det skal ikke fortsætte 

sådan. Lejen er steget meget og vi kan ikke sætte stadelejen al for højt op. Vi skal finde flere stadeholdere 

UDEN at gå på kompromis med det gode håndværk som markedet er kendt for. Svært efter corona! 

Karen har i foråret deltaget i møde med andre julemarkedsarrangører i Københavns Kommune. Der følges 

op på dette. 

 

Sjællandske Fåreavleres Fond nedlægges og pengene sættes over til Sjællandske Fåreavlere. Pengene skal gå 

til ”fåremæssige ting” 

Det koster pt. 1.200 kr. om året i bankomkostninger at ha´ fonden. 

Fonden nedlægges pr. 1.juli 2024. 



 

Vedtagelse af kontingentstigning; i 2025 skal det koste 350 kr. for et enkelt medlemskab og 500 kr. for et 

husstandsmedlemsskab. 

Vi skal betale 80 kr. pr. medlem til Dansk Fåreavl startende 2024 og derfor er stigning acceptabelt. 

 

Valg til bestyrelsen.  

På valg er Richard Andersen (ønsker genvalg) 

Hans-Erik Jensen (ønsker helst ikke genvalg) 

Inga Stamphøj er kommet i bestyrelsen efter Mette Lund trak sig.  

Foreslået ; Lene Beynon, Flemming Lund og Rasmus Nielsen.  

Rasmus ønsker ikke at stille op. 

Lene og Flemming vælges ind og Inga Stamphøj er suppleant. 

 

Anni Skaaning vil gerne fortsætte som revisor og hertil er Jane Slinger suppleant. 

 

Generalforsamling slut. Tak for go ro og orden. 

Referant, Bodil  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


